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L’Ajuntament ha de sanejar 
els comptes en tres anys

  Ànnia García

L’Ajuntament de Castellar té tres anys per 
recuperar l’equilibri financer. Així ho esta-
bleix un pla de sanejament que es va aprovar 
dimarts, en una sessió extraordinària del 
ple municipal. “La necessitat del pla neix 
d’haver tancat l’exercici 2008 amb un 
estalvi net negatiu”, segons va explicar el 
tinent d’alcalde de l’Àrea Econòmica, Òscar 
Lomas.

Segons el pla, les causes han estat: 
la crisi econòmica general, la caiguda dels 
ingressos relacionats amb la construcció 
(entre el 2005 i el 2008 han passat de ser el 25 
al 5% del total d’ingressos corrents), i “pos-
sibles errors o desviacions produïdes en 
el pressupost del 2007”. Per solucionar la 
situació es proposa un paquet de mesures. 
Pel que fa als ingressos, s’augmentaran pro-
gressivament les taxes i preus públics, per tal 
que “cobreixin el cost del servei”. També 
pujaran els impostos. Quant a les despeses, 
es vol estalviar en tres conceptes: personal 
(amb la congelació del nombre de treballa-
dors), béns i serveis (reduint els consums) i 
en subvencions (partida que l’any vinent es 
reduirà i després es congelarà).

disconformitat en l’oposició || Cap grup 
municipal va votar a favor del pla, tret del 
PSC. Montse Gatell, portaveu del grup de 
Convergència i Unió, va apuntar que “el que 

  El regidor Òscar Lomas i l’alcalde de la vila, Ignasi Giménez. || JOSEP GRAELLS

L’atur es manté al maig, 
per primer cop en 15 mesos

Dimarts es va aprovar en un ple extraordinari un pla de sanejament, que recull mesures econòmiques per recuperar l’estabilitat

Obres al carrer
Virgen de la Cabeza 

L’actuació permetrà ampliar en 
25 centímetres l’amplada de la 
vorera al costat més proper al 
carrer Baixada de Palau, que 

Assemblees de centre
al Grup Martí

Els treballadors del grup, que inclou 
Sarsa vallès terrassa-castellar, 
decidiran si accepten una reducció 
dels increments salarials.

passarà a ser d’un metre. Es 
calcula que les obres, que es 
financen a través del Fons Estatal 
d’Inversió Local (FEIL), duraran 
un mes. Mentre el operaris hi tre-
ballin, els vehicles no podran cir-
cular per aquesta via.

cal és buscar noves fonts de finançament”. 
També va demanar al govern que “abans 
de plantejar la congelació de la plantilla, 
reflexioni sobre quina gestió de personal 
han dut a terme”, referint-se a “la contrac- 
tació de càrrecs de confiança o contracta-
cions directes de personal extern”.

Des de L’Altraveu, la regidora Elisenda 
Alamany va explicar que “el problema de 
l’Ajuntament no és el d’un exercici concret, 
sinó de mala gestió en general”. Alamany 
va qüestionar les prioritats econòmiques del 
govern: “No creiem que sigui una prioritat 
acabar l’edifici de la plaça Major, i sí finan-
çar l’escola bressol”.

Des d’Esquerra Republicana de Cata-
lunya es va titllar de “partidistes” algunes 
consideracions incloses al pla: “És cert que 
va haver desviacions de personal l’any 
2007, però la majoria van ser degudes a 
l’actuació de l’equip de govern del PSC”, va 
explicar Jordi Permanyer, portaveu del grup. 
Esquerra també es va manifestar en contra 
de la pujada de la pressió fiscal.

El pla de sanejament es va aprovar amb 
els vots del PSC, les abstencions de CiU i ERC 
i els vots en contra de L’Altraveu i el regidor 
no adscrit Jordi Roman. Tot i la situació, 
el regidor Òscar Lomas també va apuntar 
que “el deute viu de l’Ajuntament és de 19 
milions d’euros, menys del 70% dels ingres-
sos ordinaris”. Una xifra dintre dels límits 
legals, que posen com a màxim endeutament 
municipal el 110% dels ingressos ordinaris. 

Multa a Tiferca Torre Balada

Tiferca, l’empresa adjudicatària de 
les obres del Mercat, l’aparcament 
i l’accés a l’edifici cultural ja ha estat 
sancionada per l’endarreriment en 
les obres. La penalització a la cons-
tructora es va aprovar per unanimitat 
en la sessió d’ahir. Els dies exactes de 
retard han estat 282, 10 mesos i un dia,  
i l’import de la sanció és de de 425.317 
euros. Tenen deu dies per pagar.

A partir del curs 2009-2010 les assig-
natures de l’escola de música muni-
cipal, Torre Balada, seran més cares. 
En el ple es va aprovar, només amb els 
vots positius del PSC, la modificació 
de la taxa per a la prestació de serveis. 
Aquest augment, que serà d’un 8%, 
respon a la necessitat d’actualitzar les 
tarifes de l’ordenança fiscals en relació 
als serveis que presta el centre. 
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Les obres d’El Sol i la Lluna 
es reprendran al juliol

Consolidar el talús que va caure 
sobre les pistes de tennis, fer una 
nova estructura per fonamen-
tar les pistes de l’escola El Sol i 
la Lluna, i reformar les pistes de 
tennis i pàdel que s’hagin malmès 
costarà, aproximadament, 557.860 
euros. L’alcalde de la vila, Ignasi 
Giménez, va presentar dimarts el 
projecte que ha de solucionar la 
separació entre el centre educatiu 
i les instal·lacions del Club Tennis 
Castellar; un projecte que inclou 
tres actuacions i que finançaran al 
50% l’Ajuntament i la Generalitat 
de Catalunya.

El primer pas ha estat la 
creació de la partida econòmica 
responsabilitat del consistori. Es 
va crear al ple de dimarts, i prové 
de dues subvencions que anaven 
destinades a construir la rotonda 
d’accés als Pedrissos i a remo-
delar el pavelló Joaquim Blume. 
Amb aquests diners es finança-

ran dos dels tres projectes que 
formen aquesta “solució global”: 
la reconstrucció del mur i la reha-
bilitació de les pistes de tennis. 
El tercer projecte, els nous fona-
ments de les pistes esportives 
d’El Sol i la Lluna, l’assumirà el 
departament d’Educació de la 
Generalitat, que farà una ampli-

  Ànnia García

  A l’esquerra, la regidora d’Educació i l’alcalde de la vila. A la dreta, el talús que va caure sobre les pistes de tennis. || J.G.

Ajuntament i Generalitat finançaran al 50% un projecte que inclou rehabilitar les pistes de tennis

ació del projecte constructiu del 
centre. En les properes setmanes, 
la Generalitat ha de fer la con-
signació pressupostària, i Gisa 
redactar els projectes. Segons el 
calendari previst pel govern local, 
entre juliol i agost es faria la con-
solidació dels talussos, i a partir 
de setembre es treballaria simul-

tàniament en la col·locació de l’es-
tructura sota les pistes esportives 
i en l’aixecament de l’estructura 
del centre escolar, que serà metàl-
lica. D’aquesta manera, segons 
l’alcalde, el centre estarà en fun-
cionament el setembre del 2010. 
Pel que fa a la rehabilització de 
les pistes de tennis i pàdel, es 
farà entre novembre i desembre 
d’aquest any. 

Pel que fa a l’aclariment 
de qui té la responsabilitat de la 
caiguda del mur, Ignasi Giménez 
ha destacat que l’aturada de les 
obres “era una situació negativa 
per a tothom, de manera que per 
a tots els actors implicats era 
necessari trobar una solució”. 
Giménez també ha explicat que 
l’Ajuntament “ha demostrat 
bona voluntat i està fent inver-
sions importants en educació”, 
i espera que la Generalitat “ho 
tingui en compte”. 

La junta de govern local va aprovar dimarts 
el canvi de qualificació d’un terreny que se 
cedirà a la Generalitat per a la construcció 
del tercer IES. El terreny, que té prop de 
10.000 metres quadrats, està situat entre 
el Camí del Puig de la Creu i la Ronda del 
Cosidor. L’avantprojecte del centre inclou 
un edifici de tres plantes, dues pistes 
esportives i un pati lliure. El nou IES 
tindrà quatre línies d’ESO, i tres línies que 
s’ha de decidir si seran de Batxillerat o for-
mació professional. || A.G.

  Redacció

Les
ludoteques 
privades, en 
un buit legal

El passat 9 de juny el Depar-
tament de Governació de la 
Generalitat va aprovar un nou 
decret per regular les ludote-
ques a Catalunya. Un dels ele-
ments destacats del decret és 
que els usuaris menors de 4 
anys hauran d’estar acompa-
nyats d’una persona autorit-
zada durant tota la seva estada 
a la ludoteca. I aquesta mesura 
afectarà, segons l’Associació de 
Ludoteques Privades Infantils 
de Catalunya (ALPIC), a més de 
200 centres. Segons el decret, les 
ludoteques que atenen menors 
de quatre anys sense la presèn-

cia dels seus pares hauran de 
renunciar a la denominació de 
ludoteca. Això afecta a tots els 
centres d’iniciativa privada ja 
que, segons l’ALPIC, un espai de 
joc on els pares han de roman-
dre amb els seus infants resulta 
econòmicament inviable. Sergi 
Gil, responsable de l’espai lúdic, 
La Taca, un establiment privat 
de Castellar,  creu que “el decret 
deixa en un buit legal els esta-
bliments que tenim un model 
diferent”. L’ALPIC ja té previst 
realitzar reunions amb el depar-
tament de Governació per nego-
ciar les condicions. 

Un nou decret que 

regula el sector de les 

ludoteques privades

genera malestar
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Prevenir l’onada de calor
El Casal Catalunya acull una xerrada sobre com evitar els efectes de la calor

La passada setmana va tenir lloc 
una xerrada al Casal Catalunya 
dirigida a la gent gran, per donar-
los recomanacions sobre com pre-
venir els efectes de la calor. La 
conferència emmarcada dins el 
cicle Xerrades de salut va anar a 
càrrec de Montserrat Colomina i 
Gemma Solé, infermeres del CAP 
Castellar del Vallès i amb Joan 
Uroz, infermer dels casals de gent 
gran, com a moderador. 

Algunes de les recomana-
cions per fer front a l’onada de 
calor són: a casa, tancar les per-
sianes durant les hores de sol, 
estar-s’hi a les estances més fres-
ques i obrir les finestres durant la 

 Redacció

Accèssit pel sistema 
de reg de Cal Botafoc
Castellar guanya un dels accèssits dels premis Medi Ambient de la Diputació

La Regidoria de Medi Ambient de 
Castellar ha guanyat un accèssit 
en els premis que atorga la Dipu-
tació de Barcelona sobre Medi 
ambient.  La vila participava a 
l’apartat ‘Millor iniciativa local 
per a l’estalvi d’aigua 2008’, a la 
categoria B, és a dir la dels muni-
cipis d’entre 5.001 i 50.000 habi-
tants. En aquesta categoria van 
haver-hi dos accèssit ex-aequo. 
Un va ser per a l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès i un segon, per 
l’Ajuntament de Sant Antoni de 
Vilamajor .

El regidor de Medi Ambient, 
Aleix Canalís, que va recollir el 
premi  al Museu-Arxiu Munici-
pal de Calella el passat dimecres 
dia 10, va explicar el projecte: 
“Es tracta d’un sistema de reg 
automàtic, gota a gota, instal-
lat a l’espai d’horta i jardineria 
mediterrània de Cal Botafoc, a 
fi i efecte de poder optimitzar 
l’ús de l’aigua”. 

Aquest premi compartit 
suposa 1.500 euros per a Caste-
llar, que el regidor ja ha avançat 
que s’invertiran en nous instru-
ments per a l’espai d’horta de 
Cal Botafoc. “Aquests diners es 

 Cristina Domene

podran invertir en eines noves. 
L’any passat, per exemple, 
vam instal·lar un mecanisme 
que fa que els dies de pluja, el 
sistema de reg es desconnecti 
automàticament”, va manifes-
tar el regidor.

premiar l’estalvi || Els Premis 
de Medi Ambient de la Diputa-
ció de Barcelona s’han convocat 
de forma consecutiva des de l’any 
2004 amb l’objectiu de distingir 

aquelles actuacions que els ajun-
taments i agents socials del ter-
ritori porten a terme en matèria 
d’estalvi d’aigua i d’eficiència ener-
gètica, així com del foment de les 
energies renovables. “El jurat de 
la Diputació deu haver valorat 
l’aplicació d’aquest sistema de 
reg en un espai d’horta pública 
i, a més a més, la iniciativa que 
sigui una horta ecològica i jardi-
neria específica de clima medi-
terrani”, va concloure Canalís. 

La conferència estava emmarcada dins el cicle ‘Xerrades de Salut’. || J. GRAELLS

nit, per refrescar-la. Evitar sortir 
al carrer a les hores del migdia i 
quan es surti, portar aigua i un 
barret. Respecte l’alimentació, 

beure aigua i sucs de fruita tant 
com es pugui, fins i tot, sense 
tenir set i evitar els menjars molts 
calents i amb moltes calories. 

Aleix Canalís va rebre l’accèssit al Museu Municipal de Calella || xAvIER REnAu
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‘La nit de Sant Joan, 
la més tronera de l’any’

  Cristina Domene

Arriba la nit més curta de l’any, la 
de la Revetlla de Sant Joan. Festi-
vitat que va acompanyada de foc, 
per fer fora, diuen, les males ener-
gies i els mals esperits. Es tradi-
ció que les diferents fogueres que 
s’encenen arreu de Catalunya es 
facin amb la flama que procedeix 
del Canigó.  A la vila la flama arri-
barà sobre les 20.30 hores a la 
plaça Calissó, transportada pel 
Club Atlètic de Castellar des de la 
població de Sant Llorenç Savall, 
flama que a la vegada procedeix 
del foc original del Canigó. A la 
plaça Calissó es farà la lectura del 
manifest i tothom es podrà endur 
una espelma amb el foc del Canigó 
a casa, al sopar del carrer o per 
encendre la foguera de Sant Joan 
corresponent. 

En relació a les fogueres, cor-
refocs i ús de petards, el regidor de 
Seguretat Ciutada, Jordi Carcolé 
ha recordat que “els menors 
de 12 anys han d’anar sempre 
acompanyats d’un adult i vigilar 
amb els articles, amb mesures 
tan senzilles com no portar els 
petards a la butxaca”. El regidor 
també ha explicat que els veïns 
han de tenir cura també: “S’han 
de tancar finestres i recollir els 
tendalls”. Quant a les fogueres, 
cal recordar que s’ha de tenir una 
autorització per parts del agents 
rurals. El regidor expressa que 
per a la revetlla de Sant Joan no 
es farà cap dispositiu de segure-
tat especial, sinó que la policia, els 
bombers i protecció civil farà la 
feina habitual. “El Centre d’Aten-
ció Primària ja està avisat i pre-
parat, és una nit on hi ha moltes 
cremades i urgències treballa 

molt”, manifesta Carcolé.
Totes les recomanacions i 

consell per gaudir d’una revetlla 
amb seguretat es poden trobar al 
web municipal www.castellarva-
lles.cat dins l’apartat Seguretat i 
Protecció civil.

festa i coques || A part del foc, 
el que no pot faltar la nit del 23 
són les coques de Sant Joan. Les 
de tota la vida han estat la de 
llardons amb full i pinyons i la 
de brioix amb pinyons i fruita. 
Però ara, l’oferta s’amplia. Les de 
brioix, a més, es poden farcir de 
crema, de nata, de trufa, de nata i 
trufa i de cabell d’àngel. 

I després del dolç, toca la 
gresca. Aquest any, Can Carner 
ofereix, a les seves festes, la 
gran revetlla amb l’orquestra 
“Karamba”. Serà la nit del 23 a 
partir de l’hora màgica. 

Castellar rebrà la Flama del Canigó prop de les 20.30 h. a la plaça Calissó

 Una de les coques que exposa la pastisseria Villaró. || J. GRAELLS

El casc antic de la vila compatrà 
amb un nou aparcament provi-
sional, amb capacitat per entre 
30 i 40 cotxes, a tocar de l’escola 
municipal de música. “S’habili-
tarà una entrada i una sortida, 
i es posarà el paviment nou”, 
explica el regidor de Via pública, 
Aleix Canalís. A canvi, desapa-
reixeran els aparcaments que hi 
ha al carrer del Racó. Serà una 

La creu Roja, amb el suport de Catalunya Ràdio, inicia una inicia-
tiva conjunta per recaptar fons del públic en general per a la distri-
bució de kits de suport social sota el lema “Ajudem els que tenim a 
prop”. Catalunya Ràdio amb la Creu Roja”. El proper diumenge 21 
Creu Roja Sentmenat realitzarà una jornada de portes obertes de 
l’Assamblea Local al carrer Francesc Layret, número 3, per donar 
suport a la iniciativa i mostrat cadascun dels kits. El telèfon per fer 
les donacions és el 902 76 09 76. Amb els kits d’alimentació o d’hi-
giene, entre d’altres, es cobriran les necessitats de prop de 10.000 
persones. || REdAccIó

Creu Roja ajuda els més desfavorits

Nous aparcaments 
al casc antic

 L’aparcament està situat al costat de la finca de Torre Balada. || J. RIuS

aparcament provisional, ja que “el 
terreny està qualificat com a sòl 
d’equipament sòcio-sanitari”. 
De moment, segons Canalís, no hi 
ha cap actuació projectada. Una 
altra mesura destinada a millorar 
la seguretat a la zona serà el canvi 
en els carrers de la Mina i Sant 
Josep, que passaran d’una única 
direcció; els cotxes aniran des del 
carrer Racó al carrer Nou. El canvi 
es posarà en marxa quan l’Ajunta-
ment disposi de la senyalització 
corresponent. 

  Ànnia García
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L’Aula d’Extensió Universitària 
tanca el curs amb la màgia de la veu

L’Aula d’Extensió Università-
ria per a Gent Gran va tancar 
dimarts el seu primer curs de 
funcionament a la vila. Va fer-ho 
a la Sala Blava de l’Espai Tolrà 
amb un taller obert a tota la ciu-
tadania que portava per títol La 
veu, l’instrument més màgic. Les 
persones assistents van poder 
sentir el quartet Som Amorós, 
i practicar algunes tècniques 
vocals. 

Aquest primer curs de l’Aula 
es tanca amb un centenar d’alum-
nes de més de 55 anys, que han 

  Redacció

  Els integrants del quartet Som Amorós. || JOSEP GRAELLS

Som un bloc acaba la temporada 
amb el quart viatge a Gàmbia

  El grup que va viatjar a Gàmbia el passat agost per conèixer els projectes solidaris.  || n. AGuAScA

El projecte solidari Som un bloc, de l’Escola El 
Casal, va posar el punt i final a les activitats soli-
dàries del curs el passat diumenge dia 7, amb 
el segon torneig de bàsquet solidari. Gràcies a 
les inscripcions dels equips i al servei de bar es 
van poder recaptar 300 euros. Amb aquests, la 
recaptació total ascendeix a 5.000 euros.

 El curs finalitzarà amb un viatge a 
Gàmbia, al juliol, on visitaran els diferents pro-

jectes solidaris que s’estan desenvolupant allà. 
Aquest, que serà ja el quart viatge de Som un 
bloc a Gàmbia, comptarà amb 19 participants, 
11 d’ells seran nens. “Aquest any venen molts 
nanos i estem molt contents perquè la idea 
és conscienciar als joves i una de les millors 
maneres és portar-los allà, perquè vegin la 
realitat”, va explicar Nati Aguasca, una de les 
membres de Som un bloc.  || c. dOMEnE

seguit 33 conferències centra-
des en qüestions com la poesia, 
la música, la història o l’astrolo-
gia, entre molts d’altres, a càrrec 
d’experts en cada tema.

Pel proper curs, que comen-
çarà a l’octubre, s’estan prepa-
rant activitats complementàries 
a les xerrades, com ara cursos 
de bridge o una sessió mensual 
de cineclub. Ramon Casade-
sús, president de l’Aula, espera 
que “per al proper curs (2010-
11) podrem comptar amb l’Au-
ditori i ampliar el nombre de 
participants, a partir dels 
18 anys, tal com marquen els 
estatuts”.  
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La ludoteca municipal Les Tres 
Moreres ha tancat el curs 2008-
2009 amb un bon balanç: de les 
136 places que s’oferien se n’han 
omplert 124. “Estem molt con-
tents, perquè hem augmentat 
el nombre de places i hem pogut 
atendre més infants que altres 
anys”, explica la coordinadora de 
la Ludoteca, Judit Avellaneda. 

Tant els infants inscrits com 
els que han passat per la ludoteca 
de forma esporàdica, han pogut 
gaudir d’estones de joc lliure, “en 
les quals ells han triat a què 
volien jugar, amb qui i quanta 
estona”, segons Avellaneda. El 
projecte de la ludoteca es com-
plementa amb activitats dirigi-
des, cada tarda una de diferent: 
construcció de jocs, activitats de 
psicomotricitat o tallers manuals. 
A més, els infants de 9 a 12 any 
també han desenvolupat activi-
tats com cinema o sortides espor-
tives.

Una altra línia d’activi-
tats de la ludoteca passa per la 
col·laboració amb altres serveis 
municipals. La novetat més des-
tacada ha estat Juguem amb els 
contes: “La biblioteca té una 
llarga trajectòria en l’Hora del 
Conte, i des de la ludoteca vam 

Jugar, aprendre i compartir

pensar com podríem oferir una 
activitata complemetària”, 
explica la coordinadora de la 
ludoteca. D’aquí va sortir l’activi-
tat, que ha consistit en l’elabora-
ció d’un taller relacionat amb el 
conte o contes de cada sessió. A 
més, s’ha posat en marxa Once 
upon a time, un cicle de lectura de 
contes en anglès, coordinat amb 
la biblioteca i Idiomes Castellar. 

La ludoteca tanca doncs 
un bon curs, en què no han 

infants inscrits

visites esporàdiques

famílies a l’espai familiar

visites escolars

infants han participat a La 
casa de les tres Moreres

124

85

63

39

56

  Els usuaris de la ludoteca van intercanviar jocs amb els avis de l’Obra Social Benèfica. A la dreta, la festa de fi de curs de La Casa de les Tres Moreres. || cEdIdA

 Ànnia García

La Ludoteca municipal i la Casa de les Tres Moreres han tancat el curs amb bones xifres d’assistència i activitats

faltat altres clàssics com els 
serveis d’intercanvi de joguines 
i disfresses, l’Espai Familiar, o la 
Setmana del joc intergeneracio-
nal durant la qual infants, fami-
liars i gent gran van compartir 
temps de joc.

infants de 0 a 3 anys || També 
la setmana passada va clausu-
rar el curs la Casa de les Tres 
Moreres, un espai per a famílies 
amb infants de 0 a 3 anys. “És un 

espai de trobada entre famílies 
amb infants, per tal de compar-
tir activitats i consells sobre 
la criança de les criatures”, 
explica Anna Morante, tècnica 
d’Educació del consistori. 

Com a la ludoteca, es tracta 
d’un espai de joc lliure per als 
infants, que també poden com-
partir amb l’adult que els acom-
panyi en tallers o jocs. La Casa 
de les Tres Moreres funcionarà 
també el mes de juliol. 

La ludoteca en xifres



El PSC va resultar la força més 
votada a Castellar a les eleccions 
municipals del 27 de maig de 2007 
i per primera vegada assolia l’alcal-
dia en solitari. Aquesta setmana 
s’han complert dos anys justos de la 
presa de possessió del nou govern i 
és moment de fer balanç.

· Quina anàlisi fa el PSC 
d’aquesta meitat de mandat?
El balanç que fem és molt positiu.
Han estat dos anys molt inten-
sos.  D’entrada era necessari resol-
dre dèficits de gestió. Quan vam 
assumir el govern, hi havia una 
situació caòtica: tothom recordarà 
els 1,5 milions d’euros sense con-
signació pressupostària i les obres 
de la plaça Major fora de control 
tant a nivell econòmic com tècnic. 
També era necessari i ha estat una 
feina important i que no s’ha vist 
tant,   donar cohesió al grup muni-
cipal. Som 10 persones que fins ara 
no havíem treballat professional-
ment  juntes. Crec que és el millor 
equip municipal que ha tingut Cas-
tellar en tota la història de la demo-
cràcia. L’Ignasi Giménez ha aportat 
coordinació i de lideratge. La nova 
etapa del PSC a Castellar, que va 
començar fa set anys, ha anat fent 
confluir gent amb rodatge amb 
gent jove. Una cosa clau: tot l’equip 
de govern té clar que a l’Ajunta-
ment es ve a treballar i a resoldre 
problemes i no a fer politiqueria 
barata.

· Com es va reorganitzar l’Ajun-
tament?
Vam reorganitzar l’àrea econòmica. 
Sorprenentment, les compres no 
estaven centralitzades i fer-ho faci-
lita un control més exhaustiu de 
com van els comptes. També hem 
potenciat les polítiques socials amb 
un augment de pressupost i amb 
més personal en  serveis socials i 
en temes de formació i ocupació. 
Es creen regidories ad hoc com la 
de Gent Gran i la de Participació 
que són regidories transversals i 

· No s’ha hagut de renunciar 
a cap projecte per culpa de la 
crisi?
En una organització municipal, 
una cosa és el pressupost ordinari i 
una altra, les inversions.  Les raons 
per les quals hem hagut d’apro-
var un pla de sanejament són que 
el pressupost ordinari està desbor-
dat. Estem en una situació en què 
els ingressos per impostos de cons-
trucció han passat en tres anys de 
4,5 milions a 1,5 milions. Tenir 3 
milions menys per la política ordi-
nària, la que paga els sous, llum, 
aigua, serveis contractats obliga 
necessàriament a renúncies... En 
el pla de sanejament, reduïm un 
3% el capítol II (compres i serveis) 
del pressupost ordinari del 2009 
ja aprovat.  A més, les parcel-
les de Can Bages que ens perme-
trien pagar part de les obres de la 
plaça Major, a dia d’avui, no estan 
venudes.

· És difícil governar en minoria?
És la situació normal que es dóna 
a la majoria dels ajuntaments i 
governs del món. Seria més fàcil si 
alguns haguessin interioritzat del 
tot els resultats electorals i altres, 
amb independència del seu pes, 
deixessin de creure que sempre 
tenen raó en funció d’una legiti-
mitat que no sé d’on els ve. Era 
evident que CiU no volia jugar i 
ERC va dir públicament que prefe-
ria quedar-se fora i intentar influ-
ir-hi. De tota manera, una cosa és 
el que passa al ple, una vegada al 
mes i l’altra, el que passa cada dia. 
El que condiciona l’activitat muni-
cipal és el dia a dia. Malgrat el que 
es digui, déu n’hi do els acords a 
què s’arriben. Al passat mandat, 
malgrat que el nostre vot no fos 
imprescindible, votàvem amb el 
criteri de si estàvem o no d’acord 
i teníem molt en compte el que 
podrien pensar els nostres electors 
de nosaltres. Sembla que ara ja 
no importa. De vegades pesa més 
fer perdre una votació a l’equip de 
govern que el contingut de la pro-
posta. Hi ha temes que vénen de 
l’anterior mandat i els que van ser 

els impulsors, ara voten en contra.

· Veurem alguna novetat pel que 
fa a les ARE?
En aquest mandat és poc proba-
ble. La part que es podia avançar  
ja està aprovada. Potser es crearà 
el consorci entre la Generalitat i 
Ajuntament, però tal i com està el 
mercat, el més probable que ningú 
tingui massa presa per impulsar 
el tema. Recordem que l’objectiu 
fonamental d’aquesta proposta és 
generar habitatge protegit i donar 
una alternativa pels joves de Cas-
tellar.

· Quins projectes es portaran 
a terme en el que queda de 
mandat?
Volem ser un ajuntament origi-
nal, diferent de la resta. Intenta-
rem no fer cap obra els darrers 
tres mesos de mandat.  A part de  
donar resposta a la crisi a través 
de polítiques socials i d’ocupació 
i normalitzar la situació econò-
mica i financera a través del Pla 
de sanejament a canvi d’apretar-se 
el cinturó, tenim molts projectes 
començats que intentarem acabar 
en els propers dos anys: l’Auditori, 
l’Espai Cívic de la plaça Major, el 
pàrquing de camions, la construc-
ció de la segona escola bressol, les 
obres de la nova escola El Sol i la 
Lluna i l’ampliació de l’ambula-
tori. Tenim el concurs preparat 
per l’ampliació de complex espor-
tiu Puigverd i estem remodelant 
una zona de l’Espai Tolrà per fer 
el trasllat de Gent Gran, Educació 
i Serveis Socials. Hem fet també 
una inversió important a través del 
FEIL pel manteniment i reparació 
de les escoles i continuarem amb 
els pressupostos participatius de 
cara l’any que ve.

· Quin paper juga el regidor no 
adscrit amb l’equip de govern?
Cap, no ens condiciona. És un 
senyor que ha anat dues vegades a 
les llistes de CiU i que, per cert, de 
tots els regidors de l’anterior equip 
de govern que continuen al consis-
tori, és l’únic que no es dedica pro-
fessionalment a la política.

Respostes en format breu Una recepta per fer front a la crisi
A nivell local, el que ja s’està fent: potenciar les polí-
tiques socials i les d’ocupació i formació i treure el 
màxim profit del Fons Estatal d’Inversió Local.

Castellar ha de destacar en...
Ja destaca pel seu entorn natural que hem de pro-
tegir. no hem aconseguit encara  (i en això estem)
l’excel·lència en la prestació de serveis que dóna 
l’Ajuntament.

Què li manca a la vila...
Li manca el transport i la connexió amb la resta del 

 Jordi Rius

Entrevista amb 
Pepe González, 
portaveu del grup 
municipal del PSC

que tenen relació amb la resta de 
regidories. També hem modificat 
el model de l’àrea de Comunicació, 
més eficient i menys car.

· La crisi econòmica ha afectat 
els plans de l’equip de govern?
Sí, però no tant. Crec que l’organit-
zació que havíem creat ja estava 
preparada. Per això, en els pressu-
postos d’aquest any, ja es plantegen 
novetats en funció de la nova reali-

tat: potenciar les polítiques socials i 
les d’ocupació. També ens ha ajudat 
el fet de treure el màxim rendiment 
dels Fons Estatal d’Inversió Local 
(FEIL) fent que les empreses con-
tractades busquin treballadors de 
Castellar. Aquesta mesura segur 
que ha contribuït a frenar al maig 
el tema de l’atur a Castellar. De tota 
manera, les possibilitats que té un 
ajuntament d’incidir en el tema són 
limitades.

Alguns encara no 
han interioritzat els 
resultats electorals

“

”

PSC

món. Ha de millorar el comerç de proximitat si bé 
s’ha avançat en aquests dos anys amb la posada 
en marxa del nou mercat i els carrers per a via-
nants. Falten també alternatives d’oci pels joves, ja 
que molts han de marxar fora de castellar al cap de 
setmana.

Un titular que li agradaria
S’han acabat totes les obres de la plaça Major.

Un bon eslògan
Evidentment, Estima castellar amb un cor bategant.  
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Governar és assumir 
responsabilitats

El CEIP El Sol i la 
Lluna i el tercer 

institut, més a prop

n el passat ple de juny, 
es va aprovar un pla de 
sanejament de l’Ajunta-
ment. Aquest és un ins-

trument que proveeix l’Ajuntament 
de les eines necessàries per “sanejar” 
la seva situació econòmica, però 
sense que “sanejar”, en aquest cas, 
tingui cap connotació de “netejar 
d’irregularitats”, sinó de situar-lo en 
una situació econòmica òptima.
Una de les coses que s’han de fer 
és explicar per què un Ajuntament 

 Montse Gatell*

 Antònia Pérez*

E

L
Coneixements

en xarxa

uè tenen en comú 
Mozart, Mickey 
Mouse, Albert Eins-
tein i Ferran Adrià? 
Doncs el fet que tots 

quatre tenen una entrada a la Viki-
pèdia. Va ser el març de 2000 que 
Jimbo Wales va crear la Nupedia, 
un projecte d’enciclopèdia lliure 
que volia recopilar articles de qua-
litat comparables als de les enciclo-
pèdies tradicionals gràcies a la par-
ticipació d’experts, principalment 
doctorands i acadèmics, als quals 
es proposava col·laborar de manera 
no remunerada. Ara bé, el seu 
desenvolupament anava molt lent i 
es va decidir obrir de manera paral-
lela una “Wiki” (provinent del mot 
hawaià que significa “ràpid”), una 
pàgina web oberta a la participació 
de tothom, de manera que s’anes-
sin creant articles entre  molts 
usuaris que, alhora, es corregirien 
mútuament els possibles errors 
que poguessin detectar. La qüestió 
és que el petit projecte va eclipsar 
la Nupedia original, que va deixar 
de funcionar el 2003. La Vikipèdia 
-sense la w en en català- va comen-
çar com a projecte el 15 de gener de 
2001 i la idea original ben aviat es va 
començar a estendre a altres llen-

gües com l’alemany o el català. Ja 
el 2004 es va arribar al milió d’ar-
ticles escrits en 105 idiomes (l’en-
trada un milió va ser en hebreu i 
feia referència al Kazajstan). Actu-
alment ja s’ha arribat als 9.790.407 
articles, tot un èxit si tenim en 
compte que ara per ara l’enciclo-
pèdia no té un editor responsable, 
tampoc no hi ha personal contrac-
tat i funciona només amb l’aporta-
ció voluntària de milers de perso-
nes, lectors anònims. D’entrada, 
es pot pensar que el coneixement 
digital és molt més precari que no 

pas l’escrit, que hi ha massa inte-
ressos al darrere de moltes qües-
tions que poden facilitar l’aparició 
d’articles amb informació esbiai-
xada o, directament, falsa. Faci la 
prova! Practiqui el “Víquing”! Vagi 
a http://ca.wikipedia.org i, a l’apar-
tat de “Cerca”, introdueixi qual-
sevol qüestió del seu interès. Per 
exemple, Mozart. Al cap de no res 
la biografia ens apareixerà a la pan-
talla. Un text que alhora és ple d’en-
llaços cap a altres músics, referèn-
cies a altres èpoques i fets que, ara 
un ara l’altre, permetran gronxar-

  Carles Sanosa

  ...pedia. || JOAn MundEt

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

Q

nos mitjançant lianes d’hipervin-
cles per la selva del coneixement. 
Un munt d’articles complets, uns 
quants en fase de construcció i, 
el que és més interessant, alguns 
amb errors que han estat posats 
en evidència per altres lectors 
i que esperen ser corregits. Tot 
un prodigi que fa bona la frase de 
Monaldo Leopardi “Anche da una 
finestretta piccola si può vedere il 
mondo”: també des d’una finestra 
petita es pot veure el món. I des 
de l’ampit digital de la Viquipèdia, 
encara més. 

’equip de govern de 
Castellar aposta pels  
serveis  públics per 
garantir la igualtat 

d’oportunitats i el benestar de la 
majoria de persones. L’educació no 
n’és cap excepció. La nostra vila neces-
sita més equipaments escolars, i algun 
dels projectes en marxa acumula més 
retard de l’esperat. Per això treballem 
de valent per solucionar les mancan-
ces en aquest àmbit.
Per començar, hem arribat a un 
acord amb l’empresa pública GISA 
per tal que les obres del CEIP El Sol 
i la Lluna s’enllesteixin en el termini 

previst. L’Ajuntament assumirà el 
50% del cost total de la reparació 
del mur de contenció caigut, que els 
tècnics estimen en uns 557.800 euros. 
Vam dir que hi buscaríem una solució, 
i entre tots –Ajuntament, Depar-
tament d’Educació i GISA– l’hem 
trobada. Així, la construcció de l’es-
cola es podrà reprendre aviat perquè 
entri en marxa el setembre de 2010.
D’altra banda, aquest dimarts hem 
aprovat, en Junta de Govern Local, la 

fase inicial del Pla Especial urbanístic 
que permetrà la construcció del 3er 
institut a la ronda del Cosidor. Encara 
l’hauran d’aprovar el Ple municipal i la 
Generalitat, però es tracta del primer 
pas perquè el terreny sigui edifica-
ble a partir del 2010. El nou centre 
de secundària tindrà una capacitat 
aproximada de 600 alumnes, i la seva 
ubicació, al nord del municipi, reequi-
librarà l’oferta de secundària a Caste-
llar. A banda d’això, es farà un estudi 

per esbrinar quina ha de ser l’oferta 
de Batxillerat i de mòduls de Forma-
ció Professional.Des de l’Ajuntament 
vetllem perquè l’entrada en funcio-
nament dels nous equipaments es 
produeixi el més aviat possible. És el 
nostre desig que els nens i nenes –i 
els nois i noies– de Castellar puguin 
materialitzar el seu dret a l’escolarit-
zació en condicions òptimes. 

*Regidora d’Educació

determinat necessita un pla de 
sanejament. A Castellar, com a 
tants altres llocs, la situació s’ex-
plica sobretot per la situació de 
crisi econòmica (donada en bona 
part pel descens dels ingressos 
provinents de la construcció) i més 
encara pel deficient finançament 
dels ajuntaments que cap govern 
no arregla. Una situació denunci-
able que escanya l’administració 
pública local. En la memòria del 
pla de sanejament de Castellar, 
però, hi havia més coses, és clar, 
perquè el PSC havia de dir que ells 
no tenen la culpa de res, que tot és 
culpa d’anteriors equips de govern 
i també d’una mala gestió de per-
sonal de l’Ajuntament mateix: és 
a dir, segons ells no cal tenir tants 
treballadors. El que sí cal és tenir 
els treballadors que ells volen, els 
que han col·locat a dit.
Però si mirem els números i els fets 
(no les paraules), veurem que és el 
PSC qui va contractar 2 càrrecs 
de confiança (més dos advocats 
extres); qui va contractar també 
una tècnica econòmica que fa d’in-
terventora accidental sense plaça; 
qui no va fer promoció interna per 
a la plaça de cap de Serveis Socials 
i va contractar directament una 
tècnica externa; qui ha fet canvis 
de categoria de personal sense els 
procediments de promoció ade-
quats; qui ha donat complements 
de sous a segons qui;  qui va con-
tractar un inventor; qui va acon-
seguir que les empreses adjudica-
tàries de les obres del FEIL (fons 
ZP) paguessin el festival de cinema 
BRAM! en lloc de contractar més 
personal a l’atur; qui proposa com 
a grans mesures d’estalvi gastar 
menys paper i menys telèfon; qui ha 
contractat obres sense pressupost 
a càrrec de la partida de la plaça 
Major (per poder dir després fins 
a la sacietat que qui es va passar 
amb el pressupost va ser CiU).
Per sanejar tot això, el PSC diu 
als treballadors municipals que 
són massa i treballen malament; 
a CiU que és culpable de tot, tot, 
tot; als ciutadans, que pagaran 
més impostos els propers 3 anys, 
segons diu el pla... I ells? Què 
faran ells? Acceptaran, després 
de dos anys de govern, les seves 
responsabilitats? 

*Portaveu de CiU
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Estem en crisi (i3)

Planificació i  
documentació per 
a la realització de 

novel·les gràfiques 

  Aula d’Extensió Universitària *

  Santi Vilalta *

L

avant de la situació de crisi genera-
litzada, i després de veure les raons 
que l’han produïda, als catalans 
se’ns planteja una pregunta cabdal.

Què ens surt més a compte: seguir amb l’Estat 
actual o començar-ne un de nou?  La crisi actual 

posa en evidència que el sistema autonòmic  ja no 
dona més de si. Al nostre discutit i debatut  finan-
çament ja només li faltava això, que amb l’excusa 
de la crisi ens escanyin encara més. Es diu que 
en situacions excepcionals calen solucions excep-
cionals. Hem de ser valents i tirar endavant un 
Estat propi. No serà fàcil, i no hem d’esperar que 
des de la resta d’Espanya ens aplaudeixin. Ans el 
contrari, s’hi oposaran aferrissadament tal com 
els hi pertoca com a nacionalistes espanyols que 
són. Mai un nou Estat ha aconseguit la indepen-
dència amb la conformitat de l’Estat del qual s’in-

D

a conferència del dia 
26 del passat mes de 
maig, va ser a càrrec 
del il·lustrador, pintor 

i ceramista castellarenc, Sr. Joan 
Mundet Altimira, membre de l’as-
sociació d’il·lustradors de Catalunya 
(A.P.I.C.), que l’any 1975, va debutar 
com a professional en aquest camp.  
A partir d’aquest moment, no ha 
deixat de treballar per a diferents 
editorials fent il·lustracions, la 
majoria dels casos, per històries amb 
guió aliè.  L’any  1992, va començar a 
dedicar-se a la pintura i des del 1995, 
col·labora amb la ceramista Mercè 
Trabal en l’art de la ceràmica.
En el camp que ha ressaltat més però, 
ha estat en la part gràfica del món del 
còmic, de les novel·les, llibres de text, 
en el qual ha obtingut diversos premis 
i reconeixements. Per altra banda, ha 
participat en exposicions de pintura, 
tant individuals com col·lectives.
El Sr. Mundet va explicar el procés 
i la manera de treballar en un llibre 
i un personatge concret; referint-se 
a la creació gràfica de Corsarios de 
Levante de La aventura gràfica de 
Alatriste, perquè aquest és el tracta-
ment que fa a qualsevol altre tipus de 
llibre, novel·la gràfica, conte, còmic, 
narració, etc.  En aquest cas, la con-
fecció de les diferents il·lustracions, 

acompanyen i enriqueixen el text de 
la novel·la de l’escriptor Arturo Pérez-
Reverte.  El conferenciant va mani-
festar que és un luxe parlar directa-
ment amb l’autor i poder proposar, 
discutir i compartir punts de vista, 
esquivant el filtre que, en la majoria 
de les vegades, exerceix l’editorial.  
Quan ell es disposa a treballar sobre 
una documentació aportada, té en 
compte els següents fonaments:
L’aroma gràfica; l’aroma de l’aven-
tura; l’aroma de l’època és la que cal 
obtenir per aportar la documenta-
ció històrica necessària per ambi-
entar, localitzar, vestir i recrear 
un món ric i de molts contrastos, 
per així poder expressar-ho d’una 
manera real, en la il·lustració de 
la novel·la o del llibre. Localització 
exterior, utilitza material iconogrà-
fic que permet emplaçar accions 
i situacions o bé es documenta a 
través de postals antigues, mapes, 
gravats antics, etc., per a poder 
definir un espai concret. Localitza-
ció interior, reuneix tota la infor-
mació necessària per a crear l’es-
cenari adient i d’aquesta manera 
poder dibuixar, cases, interiors de 
palaus, tavernes, dels que en rea-
litza una maqueta molt simple en 
escala reduïda.
Creació de personatges, és potser el 
fonament més difícil a seguir perquè 
l’il·lustrador ha de tenir la mateixa 
visió que la majoria de lectors tenen 
en llegir la novel·la o llibre.  Els lectors 
han de identificar el personatge que 
veuen amb el que ells han creat en la 
seva imaginació, cosa que, sens dubte, 
enriquirà el text. 
Comença amb quatre traces, que va 
omplint de mica en mica, perquè la 
il·lustració tingui vida.  Primer, hi ha 

unes figures petites que van augmen-
tant de mida a mesura que s’acosten 
més al lector; a continuació, ho repassa 
amb tinta xinesa perquè quedi més 
neta i si cal, hi posa color.  Presenta 
uns esbossos d’un castell d’Oran, de 
la casa d’un espanyol que viu modes-
tament al nord d’Àfrica i no vol tornar 
a la península perquè no vol ser vist 
com un perdedor; surt de tant en tant 
amb altres companys que estan en les 
mateixes condicions, a envair pobles 
del voltant per arreplegar alguna cosa 
per a sobreviure un temps més.  
El Sr. Mundet va explicar que el procés 
per aconseguir una bona il·lustració 
és el següent:  1) L’esbós;  2) Clars i 
ombres;  3) Escanejar;  4) Ombrejar 
amb l’ordinador;  5) Imprimir;  6) Fer 
a mà l’ombrejat sobre l’original amb 
tinta xinesa i  7) Donar color.
Fer un còmic no és el mateix que il-
lustrar un llibre, ja que en un llibre il-
lustrat, l’artista es veu obligat a seguir 
les descripcions que fa l’autor del llibre 
i és més complicat si aquestes són 
detallades.  En canvi, si un fa un còmic, 
ha de dibuixar les vinyetes d’acord 
amb un guió.  També és molt més fàcil 
treballar en un llibre basat en un fet 
que va passar fa molts anys que fer-ho 
en un que explica un fet actual.
Serveixi de cloenda unes frases que 
són una clara reivindicació dels il-
lustradors i artistes gràfics:
Fins que l’art no es prengui tan seri-
osament com la literatura, i sigui dis-
cutit amb tanta cura, reflexió i atenció 
per homes que el comprenguin tan a la 
pràctica com a la teoria, la il·lustració 
no trobarà el seu lloc propi com una 
de les més vívides i importants de les 
belles arts. 

* Victòria Martí     

dependitza. Sabem que això és el més normal, i 
no ha de ser motiu per fer-nos enrera de la nostra 
intenció emancipadora.  Però també sabem que 
no treuran els tancs al carrer. Que no ens atura-
ran amb la violència de les armes.  En els temps 
actuals aquests mètodes ja no serveixen.Hi ha 
massa estaments internacionals que s’hi opo-
sarien i que podrien represaliar l’Estat espa-
nyol.  Només depèn de nosaltres i del nostre ferm 
determini en cercar el millor pel nostre país i pel 
país que volem deixar als nostres fills.  Volem un 
país amb més inversió en infraestructures, amb 

Situació
econòmica delicada

  L’Altraveu

‘Ajuntament de Cas-
tellar del Vallès ja 
porta alguns anys 
amb una situació 

econòmica delicada i per això en 
aquest darrer ple es va presentar 
un pla de sanejament econòmic. 
Al govern li ha costat reconèi-
xer o fer pública aquesta situació. 
Sembla que segons quines reali-
tats no es consideren d’interès 
pel municipi. Quan l’economia 
de l’Ajuntament va malament, 
va malament l’economia de tots, 
perquè tots som l’ajuntament i és 
per això que cal informar sempre 
amb transparència de tot allò 
que ens incumbeix com a ciuta-
dans. Només d’aquesta manera 
podrem entendre el que es fa o el 
que no es pot fer. 
Aquest govern ha decidit per 
exemple executar les obres de 
la connexió a la xarxa Ter-Llo-
bregat, una obra que ens costa 
3 milions d’euros i que és inne-
cessària pel municipi. Amb els 
diners que costa aquesta obra 
que només respon a interessos 
particulars i financers  ja no seria 
necessari aquest pla de saneja-
ment.
També pensem amb la Plaça 
Major, l’obra que ha endeutat 
més al municipi i que ha costat el 
doble del que es va pressupostar. 
En aquests moments, donada la 
situació actual, es podria aturar 
la finalització i així poder atendre 
millor necessitats prioritàries 
que té el municipi. 
Una altra de les mesures correc-
tores del Pla de sanejament és la 

L

congelació i, en el seu cas, reduc-
ció de plantilles de personal. Ens 
preguntem si en aquest col·lectiu 
també s’inclouran els càrrecs de 
confiança, aquestes persones que 
van entrar a l’ajuntament a fer polí-
tica sense que sortissin a les butlle-
tes de les eleccions i que suposen 
un sobresou i una despesa més que 
acabem pagant tota la ciutadania. 
No seria més lògic que aquests sous 
sortissin de la butxaca dels partits 
que els contracten? És el govern qui 
els necessita, els ciutadans de Cas-
tellar mai els han demanat ni tan 
sols donat confiança. Estem con-
vençuts que ens estalviaríem molts 
més diners que en fotocòpies  doble 
cara, prudència en els telèfons i 
nòmines electròniques, mesures 
que es proposen en el Pla de sane-
jament i que fa temps que s’haurien 
d’haver implementat  per criteris 
d’eficiència i estalvi.
Els problemes de l’Ajuntament de 
Castellar van més enllà d’ un exer-
cici que no es pot tancar per ser 
negatiu el romanent de tresoreria. 
Abasta un deute viu de 19milions 
d’euros i ara amb aquest pla, encara 
ens endeutarem més. Potser si el 
Pla de sanejament s’hagués fet 
d’una manera més participativa les 
propostes a fer haguessin estat més 
realistes i efectives. Amb aquest pla 
restem a l’expectativa que la provi-
dència ens sigui generosa: fem un 
pla amb unes projeccions de futur 
molt optimistes, però que depen-
dran de la conjuntura del moment, 
i de nou una fugida endavant. Anar 
passant i el temps dirà...
Donada la gravetat de la situació 
financera de l’Ajuntament  estem 
obligats per llei a fer un Pla de Sane-
jament, però no en aquests termes. 
Ens demanen  signar un xec en 
blanc  sense compromisos serio-
sos per sortir d’aquesta situació tan 
delicada. És per això que l’Altraveu 
no va donar suport a la proposta. 

més inversió en Recerca i Desenvolupament, 
amb més inversió en Formació, que és la llavor 
de l’èxit del demà. I per aconseguir tot això és 
imprescindible tallar amb l’expoli financer que 
portem patint durant tants anys. En qüestió de 
diners, com en tants d’altres, també TENIM EL 
DRET DE DECIDIR. 

Breu resum de la xerrada del diputat d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, Uriel Beltràn, a Caste-
llar del Vallès, el dia 21 de Maig de 2009.
* Secció local d’ERC
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Aguilar deixa la
Unió Esportiva

  Jordi Agular jugarà la propera temporada al Ripollet. || JOSEP GRAELLS

 Jordi Mas

Jordi Aguilar ha estat un dels 
jugadors que més minuts ha jugat 
amb la samarreta del Castellar en 
els últims 10 anys. Excepte la tem-
porada i mitja que va estar al Sant 
Cugat -també a Preferent, i també 
sota les ordres de Jordi Muñoz-, el 
davanter castellarenc ha estat un 
incondicional del Pepín Valls. “Em 
sap molt de greu marxar, però 
l’oferta que he rebut és força 
interessant i s’acostava més al 
que jo volia aconseguir”, explica 
Jordi Aguilar. Se’n va al Ripollet. 
A Preferent, i una altra vegada de 
la mà de Jordi Muñoz.

Allà també hi trobarà més 
companys a part del tècnic. El 

lateral Salva Tirado, i el migcam-
pista Marc Gomà han seguit el 
mateix camí durant els darrers  
dotze mesos. 

El davanter de 28 anys s’in-
corporarà al seu nou equip el 17 
d’agost. “És un equip que tindrà 
aspiracions serioses de pujar a 
Primera Catalana la propera 
temporada”, explica Jordi 
Aguilar, que ha estat el màxim 
golejador d’aquesta temporada 
amb el Castellar 12 gols. 

altes i baixes || La plantilla del 
Castellar ja està pràcticament 
tancada. Molt probablement 
el central Modesto no seguirà, 
mentre que el club no ha arribat a 
cap acord amb Iván Gallardo, que 
segueix lesionat i que no podrà 
tornar als camps de futbol fins al 
2010.

Aquesta setmana el club ha 
incorporat un nou fitxatge: Edu 
Nicart, que prové del Tibidabo. 
Aquest jugador arriba al Caste-
llar juntament amb Albert Silve-
tre, que va fitxar per l’entitat la 
setmana passada. Amb els refor-
ços també d’Iñaki Egaña, Marc 
Sabater i Xavi Mayor, la Unió 
Esportiva Castellar tanca l’actual 
temporada a l’espera de fer, en un 
futur, alguna incorporació més. 

El davanter, pitxitxi 
aquest any, jugarà 
al Ripollet de 
Territorial Preferent

L’equip es reforça 
amb els jugadors del 
Tibidabo Edu Nicart 
i Albert Silvestre

PLANTILLA 2009-2010

Porters

Migcampistes

Davanters

Defenses

Juanlu Barragán
Roberto collados
Miki castillo

dani Gonzalez

Iñaki Egaña (Canovelles)

Marc Sabater (Lliçà d’Amunt)

Xavi Mayor (San Lorenzo) 

Jordi Parera*

Aitor tresserras*

Marc Argemí

Marc Alavedra

Edu Nicart (Tibidabo)

carlos Rosa*

* jugadors del filial que faran la 

temporada amb el primer equip

doudé camara

carlos Sabalete

Germán Medel

Sergio velarde

Albert Lluís

Albert Silvestre (Tibidabo)

Luís catalan*

Benji Salinas*

Xavi Planas també s’imposa 
a la cursa de Ca n’Oriac 

Planas va guanyar diumenge 
en categoria absoluta a la cursa 
de ca n’Oriac. Encara Garcia va 
guanyar en l’apartat femení. 

Josep Tous: “La plantilla 
m’ha promès que pujarem” 

El president del FS castellar ha 
explicat que la plantilla del sènior 
‘A’ li ha promès “que pujaran de 
categoria” l’any que ve.

Laura Ballesteros compta 
les finals per victòries

nova victòria de Laura Balleste-
ros en una final. La castellarenca 
jugava el passat cap de setmana 
la final de la categoria aleví 

femení del torneig tous, que va 
vèncer amb total autoritat per 6/1 
i 6/0 a la seva contrincant Maria 
Miras, del club Barcino. Balleste-
ros també s’ha imposat a l’Open 
Primavera de terrassa i el choco-
lat Factory.
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Vela s’imposa 
amb la catalana

Marc Vela continua engrei-
xant el seu palmarès. Aquesta 
vegada ha estat en el Campionat 
de Federacions Autonòmiques a 
Saragossa, una prova estatal per 
seleccions en categoria cadet. 
L’atleta del CAC ha aconseguit el 
primer lloc defensant els colors 
de Catalunya. 

Marc Vela va contribuir de 
la millor manera en la victòria de 
la selecció catalana, ja que va ser 
el millor en la seva especialitat, 
el salt de perxa. L’atleta de Cas-
tellar va fer una marca de 3’90 
metres.

  Redacció

Final feliç del femení

El sènior femení de l’HC Caste-
llar acabarà la temporada amb un 
bon regust de boca. La seva clas-
sificació per a la final de Copa 
de Primera Catalana ja ha estat 

  Redacció

  Marc Vela en una competició amb el Club Atlètic Castellar. || cAc

tot un premi, i quedar en tercera 
posició també ha estat important. 
Les castellarenques van vèncer el 
Bigues i Riells per 4 a 3 en el partit 
pel tercer i quart lloc. En la semi-
final, no havien pogut superar 
l’Arenys, que les va guanyar per 2 
gols a 0.

HOQUEI ATLETISME

  Les jugadores del Castellar ha acabat la temporada amb una bona posició a la Copa. || JOSEP GRAELLS

RESULTATS CAP DE SETMANA

Les castellarenques han acabat terceres a la Copa de Primera Catalana

dues medalles juvenils || Àngel 
Vilalta va quedar sotscampió de 
salt d’alçada en categoria juvenil 
als Campionats de Catalunya indi-
viduals. Alexandra Bayo, amb una 
marca de 3’05 metres en salt de 
perxa va fer un tercer lloc, mentre 
que Aitor Rios va establir un nou 
rècord del CAC en llançament de 
martell, tot i que no va pujar al 
podi.

pòdiums a terrassa || Als Cam-
pionats de Catalunya infantil, 
aleví i benjamí de Terrassa, Ivette 
Sabanes va ser tercera en disc, la 
mateixa posició que Guillem Arde-
rius als 80 tanques, i que Aleix 
Mata en llançament de pilota. 

futur || El futur de l’equip és tota 
una incògnita, però assegura l’en-
trenador Joan Rosique que “les 
jugadores estan amb ganes de 
continuar”. El tècnic no ha con-
firmat la seva continuïtat, però 
assegura que si no hi ha fitxatges 
serà complicat mantenir l’equip. 

L’aleví a la fase final
COPA GENERALITAT
Infantil
Girona - Hc castellar 7 - 6
Infantil - Girona 4 - 4

Aleví
Hc castellar - Palau 3 - 2
Palau - Hc castellar 4 - 6

COPA PRIMERA FEMENINA
Sènior femení
Arenys - Hc castellar 2 - 0
Bigues - Hc castellar 3 - 4

L’aleví ‘A’ de l’Hoquei Club Caste-
llar s’ha classificat per la fase final 
de la Copa de la Generalitat. Els 
castellarencs van vèncer l’elimi-
natòria contra el Palau de Plega-
mans, l’última que els faltava per 
accedir a la final de la seva cate-
goria. Les finals es disputaran 

  Redacció
aquest cap de setmana, i l’equip 
de Castellar tindrà l’oportunitat 
de treure’s l’espina de la seva eli-
minació de la Copa Catalunya.

L’infantil del club va estar 
a punt d’accedir també a la final 
de la seva categoria. En una eli-
minatòria apassionant es va 
veure superat per la mínima pel 
Girona, de manera que l’equip ja 
ha conclòs la temporada. 
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BÀSQUET

  Esteve Chavala, aquest any en un partit del sots21. || JOSEP GRAELLS

S’han acabat els experiments. El 
femení ha de canviar la seva situ-
ació descendent, i començar a 
notar un punt d’inflexió. Així ho 
pensa el club, que ha confiat en 
un tècnic més de la casa impossi-
ble per revertir la situació. Esteve 
Chavala porta 24 dels seus 31 
anys al club, dels quals ja en fa 

  Jordi Mas

tretze que dirigeix equips de base. 
Aquest any, li arriba al torn del 
sènior femení.

Esteve Chavala ja té experi-
ència en categories femenines. Va 
dirigir el sènior ‘B’ femení durant 
dos anys, i ara s’agafa aquest repte 
com un projecte d’uns quants 
anys de durada. “El principal 
objectiu és consolidar un bloc i 
formar un bon equip. Les juga-
dores seran molt joves i tenim 
marge per millorar”, explica 
Chavala. El tècnic tindrà un altre 
punt a favor: puja una interessant 
fornada de jugadores júniors que 
permetrà donar un impuls qua-
litatiu a l’equip. “Són una bona 
generació, jugadores que pugen 
amb ganes i que se’n podrà 
treure molt de profit”. El pano-
rama serà el d’un conjunt molt 
jove amb molta progressió

Un altre símptoma impor-
tant d’aquest canvi de tendència 
serà en els entrenaments. Les ses-
sions tornaran a ser com abans. 

Chavala dirigirà un 
femení reforçat

El Torneig del Fair Play que 
organitza el Club Bàsquet Cas-
tellar va complir el cap de 
setmana passat una nova edició 
a les instal·lacions del pavelló 
Puigverd. Durant dissabte i diu-
menge, matí i tarda, la majoria 
de categories del club van fer 
el partit de comiat de la tem-
porada 2009-2010, una manera 
lúdica de donar la benvinguda 
les vacances d’estiu.

Alguns dels partits que 
estaven programats no es van 
poder jugar per incomparei-
xença dels equips contraris, 
com el del júnior femení. Les 
jugadores castellarenques es 
van sumar a l’equip sènior, que 
va perdre el seu partit contra 
el Sant Nicolau. El sènior ‘B’ 
masculí va vèncer al Cerda-
nyola, mentre que el primer 
equip del club no va jugar el seu 
habitual partit.

El torneig dóna per tancada 
la temporada actual per moltes 
de les categories de base, que ja 
no tornaran als entrenaments 
fins al setembre. 

  Redacció

Tres per setmana. Una mesura 
que s’hauria de notar a tots els 
nivells quan entrin en competi-
ció regular, principalment en la 
qüestió física.

projecte de recorregut || Per 
Chavala, el més important aquest 
any serà “no passar penes” 
a Tercera Catalana. Tot i que 
encara és molt aviat per saber el 
nivell que es trobaran a la nova 
categoria, no descarta res a curt 
termini i creu que l’objectiu ha de 
ser “recuperar la categoria de 
Segona Catalana en dos o tres 
anys”. Tampoc es pot renunciar a 
llarg termini a retornar a Primera 
Catalana, però de moment, “sense 
presses”.

El club donarà en les prope-
res setmanes la llista definitiva de 
jugadores que formaran part de la 
plantilla del CB Castellar. Pel que 
fa a l’entrenador de l’equip fins 
ara, Rafa López, se li oferirà con-
tinuar col·laborant amb el club. 

Arriben els primers reforços Nova edició 
del Fair Play

David Martínez i Albert Juanico 
són els dos primers reforços del 
CB Castellar per a la propera 
temporada. Amb ells, el primer 
equip masculí ja té a sis jugadors 
assegurats, i s’espera que en els 
propers dies s’arribi a un acord 
amb altres jugadors com Jesús 
Zoyo i Lisard Ruiz. El pla per 
retornar a Copa Catalunya ja està 
en marxa, i la confecció base de 
la plantilla podria quedar resolta 
abans de Sant Joan.

Les dues altres provenen 
de l’Sfèric Terrassa, club que es 
troba a la mateixa categoria que 
jugarà el CB Castellar a partir 
del setembre, Primera Catalana. 
Albert Juanico és un aler que per 
la seva alçada aportarà centíme-
tres a l’equip, mentre que David 
Martínez serà un dels conduc-
tors del nou Castellar. La baixa 
d’Alberto Peña, que fitxa pel 
Sant Josep, ha obligat a refor-
çar la zona de base. A més del fit-

  Redacció
xatge de David Martínez i de Xavi 
Esteve, que també ha renovat, 
el tècnic Jordi Juste ha pujat a 
Albert Cadafalch, un jugador de 
la casa que s’ha guanyat la total 
confiança de l’entrenador per a la 
propera temporada. Juntament 
amb ells, Oriol Parcerisa i Josep 
Rodríguez també han assegurat 
la seva continuïtat. Ja en van sis.

renovacions || Encara queda 
feina per fer, i en aquests dies el 
club està intentant renovar dos 
jugadors claus. El pivot Chus 
Zoyo i l’aler Lisard Ruiz han de 
ser dues peces importantíssimes 
per a la propera temporada, i en 
els propers dies es podria confir-
mar la seva continuïtat.

Paral·lelament, el club 
també espera enllestir com més 
aviat millor el capítol d’altes, un 
aspecte que podria anar lligat 
amb les renovacions de Zoyo i 
Lisard. Quan renovin els dos, hi 
haurà altes. O viceversa. El nou 
Castellar va agafant forma mica 
en mica. 

PRIMERES INCORPORACIONS DEL CB CASTELLAR

David Martínez Albert Juanico

Edat: 21 anys
Posició: base
Alçada: 185 cms
club: Sfèric terrassa

Edat: 22 anys
Posició: Aler
Alçada: 191 cms
club: Sfèric terrassa

Els jugadors David Martínez i Albert Juanico, de l’Sfèric Terrassa, les primeres altes del masculí

Després d’un any 
a l’equip sots21, el 
tècnic entrenarà les 
fèmines a Tercera

L’equip tornarà a fer 
tres entrenaments 
per setmana en lloc 
dels dos actuals

  David Martínez i Albert Juanico, aquesta setmana al pavelló Puigverd. || J.G.
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FUTBOL SALA

El Futbol Sala està de moda a Cas-
tellar. És l’única explicació del seu 
enorme creixement. El nombre 
d’equips sèniors federats a Cas-
tellar no s’ha quedat només amb 
la creació de l’Atlètic Almedra, 
sinó que l’Athlètic 04 també s’ha 
apuntat a l’auge. La creació d’un 
filial groc-i-negre farà que a partir 
del setembre hi hagi cinc sèniors 
en competició a Castellar del 
Vallès.

L’Athlètic ‘B’ estarà entrenat 
per Ernest Parés, primer presi-
dent de l’entitat, que està reunint 
un grup de jugadors per començar 

  Jordi Mas

Arrenca el cinquè sènior

la propera temporada en catego-
ria federada. La intenció és jugar 
a Tercera Catalana, la categoria 
més baixa de futbol sala, però el 
club no descarta col·locar-se en 
alguna categoria superior si es 
presenta la oportunitat.

  L’entrenador Ernest Parés en la primera sessió del nou filial de l’Athlètic. || JOSEP GRAELLS

PATINATGE

El pavelló Joaquim Blume va ser 
la seu el passat diumenge de les 
proves per passar de nivell ini-
ciació ‘C’ i ‘B’ de patinatge artís-
tic, on hi participaven algunes 
patinadores del club de pati-
natge de Castellar.

En categoria escola ini-
ciació ‘C’, van passar de nivell 
Carla Pardo, Marta Cardona i 
Ariadna Garcia, mentre que en 
la modalitat lliure van superar 
el nivell Marta Fortes, Yeneika 
Gordon, Mireia Gallardo i 
Miriam Es-Sayh. Totes elles 
van obtenir el corresponent 
diploma per l’èxit aconseguit. 
També les patinadores del club 
Laia Canalias i Noèlia Herrera 
van superar el nivell lliure inici-
ació ‘B’. Algunes de les patina-
dores del club participarà demà 
al Festival de Sant Quirze del 
Vallès, i interpretaran la coreo-
grafia Country. 

  Redacció

Diplomes 
al Blume

De moment encara hi ha 
jugadors a prova, i l’entitat té 
les inscripcions obertes per 
acabar de completar la plan-
tilla. Segons assegura el club, 
una gran part dels futurs juga-
dors seran del poble.

romance a l’espera || Al sènior, 
que ja es pot dir sènior ‘A’, l’Athlè-
tic 04 continua sense tècnic. Xavi 
Romance no podrà confirmar la 
seva continuïtat fins el setem-
bre, quan surten els calendaris. El 
club l’esperarà. 

Primeres sessions
d’entrenament 
del nou filial de 
l’Athlètic Castellar
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L’escola municipal de música 
Torre Balada clou la temporada i 
ho fa amb un concert. Aquest diu-
menge, la plaça Calissó serà l’es-
cenari de la interpretació d’una 
cinquantena d’alumnes de Torre 
Balada. En cas de mal temps, els 
actes es traslladaran a la Sala 
Blava de l’Espai Tolrà.

A partir de les 19 hores, els 
músics i cantaires s’aniran suc-
ceïnt dalt de l’escenari. També hi 
haurà audició de conjunts corals 
i instrumentistes de violí, violon-
cel, guitarra, piano, flautes, clari-
net, saxo, baix elèctric i bateria, 
entre d’altres. 

Després de les actuaci-
ons individuals, serà el torn dels 
combos, “que són els músics 
que interpreten música més 
moderna”, explica Toni Meler, 
director de l’escola de música 
Torre Balada. I si encara hi ha 
temps, també hi haurà combos de 
professors.

un disc novedós || Les cançons 
que es podran escoltar al concert 
del dia 21 a la plaça Calissó són, 
moltes d’elles, cançons que forma-
ran part del primer disc que edita 
l’escola de música, i que vol repetir 

  Marina Antúnez

cada any. “El projecte del disc ha 
nascut ara però el volem repetir  
per ensenyar que el nivell dels 
alumnes va pujant cada any”, 
explica Meler. També afegeix que 
“volem remarcar els grups, com 
la banda, que es va crear recent-
ment al centre”. 

Per una qüestió logística, 
serà impossible fer coincidir la 
publicació del disc amb el concert, 
ja que s’ha retardat. Aquest 
primer CD inclou 30 temes, pro-
tagonitzats per diversos alumnes, 
des dels més petits fins als més 

grans. Algunes de les cançons 
s’han gravat en un estudi disco-
gràfic mentre que d’altres s’han 
enregistrat a l’escola mateix, “ja 
que era complicat fer desplaçar 
alguns dels nens fins a l’estudi”.

Meler també explica que 
“ens hem vist obligats a fer un 
resum, perquè primer hi havia 
50 cançons! Però no ens hi 
cabien...”.

El disc es podrà adquirir a 
l’escola de música Torre Balada, 
a partir de la setmana que ve, tot 
i que encara no s’ha concretat el 

  L’alumne Carles Rodríguez va ser tercer a Torroella. || cEdIdA

Acaba el termini per dur 
fotos al concurs del CEC 

Aquest vespre s’acaba el termini 
d’admissió de fotos del segon tri-
mestre del concurs anual de foto-
grafia en color. 

Un llibre de Jordi Garrós 
recupera imatges de la vila 

Garrós ha iniciat una recerca de 
fotografies antigues de castellar 
del vallès i d’imatges actuals. El 
llibre es publicarà per nadal.

El Casal d’Avis
renova la seva junta

El passat dissabte 13 de juny, va 
tenir lloc la proclamació de la nova 
junta del casal catalunya. Segons 
els estatuts, es tracta d’un canvi 

  Concert de fi de curs de l’escola de música Torre Balada, l’any passat . || ARxIu

dia. Caldrà trucar per telèfon a 
l’escola per a reservar-lo.

un dels alumnes, premiat || 
L’escola Torre Balada també 
és notícia perquè un dels seus 
alumnes de piano, Carles Rodrí-
guez, va quedar en tercera posició  
del prestigiós Concurs Infantil 
de piano del Festival Internacio-
nal de Música que té lloc a Tor-
roella de Montgrí, des de fa cinc 
anys. Enguany, l’escola hi ha pre-
sentat Rodríguez, una de les joves 
promeses de l’escola, amb molt 

bones aptituds. L’objectiu del noi 
també era el de viure una experi-
ència que suposés un nou estímul. 
Actualment, aprèn l’instrument 
amb la professora Cinta Serrats. 
De fet, “va ser ella qui va insis-
tir al noi que es presentés”, acla-
reix Meler.

Per l’escola, el premi és un 
reconeixement de la bona feina 
feta. “Ens fa molta il·lusió i això 
farà que, en un futur, hi hagi 
més nois i noies que s’animin 
a aprendre música amb nosal-
tres”, afegeix Meler. 

L’escola Torre Balada oferirà 
un concert aquest diumenge

de junta reglamentari i, com que 
només s’hi va presentar una candi-
datura, la de Manel Montlló, no va 
caldre celebrar eleccions. Gairebé 
tots els membres van renovar el 
càrrec, excepte algunes noves 
incorporacions.
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Digitalització a l’església

Dilluns passat, els tècnics de la Regidoria de 
Cultura, la mateixa regidora i també la res-
ponsable de l’Arxiu Municipal, van iniciar 
una primera neteja d’uns dibuixos antics 
que hi ha a l’església de Sant Esteve, per tal 
de conservar-los millor i portar-los a l’arxiu. 

La iniciativa va sorgir arran d’una visita 
de l’equip de la Diputació a Castellar, que és 
qui redacta el catàleg de Patrimoni del muni-
cipi, i que va trobar uns dibuixos tècnics dels 
elements decoratius de l’església de Castellar. 
Aquests, realitzats a llapis sobre paper gruixut 
de color blau són originals de l’època i, per tant, 
cal datar-los entre els anys 1885 i 1892. 

A les obres pictòriques que han estat fins 
ara a l’església, s’hi acumulava pols i restes de 
fongs, degut a la humitat, i per aquest motiu 
la Regidoria de Cultura va proposar a mossèn 
Villarino la possibilitat de recollir-los per proce-
dir a la seva neteja, restauració i digitalització.

En total, hi ha 15 dibuixos. cinc de gran 
format, cinc de mitjans i cinc de petits. Són 
dibuixos delineats amb llapis que reproduei-
xen, a mida real, alguns elements decoratius 
de l’interior i exterior de l’església. Hi trobem, 
per exemple, rosetons de la capella del Santís-
sim, elements decoratius del campanar, com la 
barana, les finestres de les naus laterals superi-
ors, la creu de la façana lateral, els finestrals del 
creuer, l’obertura del rellotge del campanar i els 
detalls de l’artesonat del sostre. 

De moment, un cop els dibuixos siguin 
a l’arxiu, caldrà buscar assessorament a la 
Xarxa d’Arxius Municipals per a la restaura-
ció dels documents i es procedirà a seva digi-
talització. 

  Marina Antúnez

  A l’esquerra, un dels dibuixos d’un element de l’església i al costat, la data d’un esdeveniment . || J.G. 

  Treballs amb els dibuixos originals, a l’interior de l’església de Sant Esteve. || J.G. 

15 dibuixos es traslladen a l’Arxiu Municipal per a la seva neteja, conservació i digitalització

Llibres que 
es fan mirar

  “Per apretar a córrer”, títol original. || cEdIdA

Per Nadal es publicarà el primer volum de 
la col·lecció Castellar en imatges, de Jordi 
Garrós i Sampere. Serà el número 31, titulat 
Castellar abans i ara. Aquesta obra inclou les 
imatges i comentaris més extensos que mai 
s’han publicat sobre el terme de Castellar 
del Vallès. La història local és l’eix conduc-
tor del llibre de Garrós, que inclou materials 
extrets d’arxiu, de calaixeres familiars, de 
programes i de publicacions, que s’apleguen 
a l’obra que només es pot adquirir per subs-
cripció, a les llibreries de Castellar.

“per apretar a córrer” || Aquest és el títol 
del llibre, signat sota el pseudònim de Felip 
Francesc Girbau-Coromines i Carné, de Cas-
tellar. Es tracta d’una obra d’humor: “Tot va 
començar quan vaig fer un taller d’escrip-
tura amb Flàvia Company, a Sabadell”, 
explica Girbau. Al taller va haver de confec-
cionar una història sobre un pecat capital. 
Després, va voler explicar tots els 7 pecats 
i el resultat va ser aquest llibre, que recull 7 
contes. Un llibre que es pot descarregar gra-
tuïtament per Internet (www.bubok.com). 

 M. A.
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  Marina Antúnez

Les lectures de contes 
arriben al final del cicle

Demà disabte es clou l’Hora del 
Conte Infantil d’aquesta tempo-
rada hivern - primavera, un cicle 
destinat a nens i nenes de 2 a 12 
anys, que es porta  a terme a la 
Biblioteca Municipal Antoni Tort.  

La sessió anirà a càrrec de 
Rosa Fité, es titula Rondalles per 
la pau i consistirà en tres histò-
ries: La castanya virolada, L’ane-
gueta atabaladora i Si tu vols la 
moda a seguir. Després dels contes 
començaran els tallers relacio-
nats amb les històries que s’hau-
ran escoltat, a la Ludoteca Les 
Tres Moreres.

Amb els contes de Fité es 
posa el punt i final a una tempo-
rada que ha inclòs sis sessions, ini-
ciades el 17 de gener, i que seguien 
els dies 21 de febrer, 28 de març, 
18 d’abril i 16 de maig. La novetat 
d’enguany ha estat la incorporació 
d’un taller de contes, que s’ha dut 
a terme després de les sessions 
de lectura, a l’espai familiar de la 
Ludoteca. Les lectures es repren-
dran a partir del 19 de setembre .

hora golfa del conte || Les sessi-
ons dels contes per adults també 
finalitzen aquest cap de setmana, 
amb la darrera Hora Golfa del 
Conte, avui mateix, a partir de les 
21.30 hores, a la zona de no fuma-

 Actuació de Rosa Fité amb el conte El rei que s’avorria.  || ARxIu

dors del Bar Cali. Es farà la sessió 
titulada Fem les maletes, amb nar-
racions que parlen de situacions 
curioses que succeixen quan, de 
vegades, ens n’anem de viatge.

Els actors i actrius de l’Es-
bart teatral seran, com ja és habi-
tual, els encarregats d’interpre-
tar oralment les narracions. En 
aquesta ocasió, seran Alfonso 
Fernández i Sara Schkot, que 
llegiran Avantatges d’un viatge 
organitzat del llibre T’estimo si he 
begut, d’Empar Moliner; Llorenç 
Genescà llegirà Carona de Verge 
del llibre Alcoi - Nova York, d’Isa-
bel Clara Simó i finalment, Àlex 

Torrano llegirà El cranc del llibre 
El salze cec i la dona adormida, 
de l’escritor i traductor japonès 
Haruki Murakami.

La directora d’aquesta 
darrera sessió serà Mònica Mimó 
i Pere Vilanova, jove cantautor de 
Barcelona, posarà la nota musical 
amb peces inèdites de caire inti-
mista, que s’intercalaran amb els 
contes. 

L’Hora Golfa del conte ha 
comptat amb sis sessions, inicia-
des el mes de gener. Ha mantin-
gut, aquesta temporada d’hivern 
- primavera, un públic fidel, habi-
tual a les lectures.  

Gran concert de la 
Coral Sant Esteve 

La Coral Sant Esteve va oferir 
un concert, el passat 14 de juny, 
a la Sala Blava de l’Espai Tolrà.  
Hi van participar tots els grups 
(menuts, petits, mitjans i grans) 
que van ser la delícia del públic 
que va assistir-hi.  Els menuts, 
dirigits per Sara Schkot, van 
interpretar dues cançons i una 
poesia. Els petits van fer quatre 
temes i, els mitjans, un reper-
tori titulat Sentiments i emoci-
ons. “És un concert difícil, ja 
que hem escollit peces on es 
parla dels sentiments i de les 
emocions dels adolescents, 
a través d’uns narradors”, 
explica Glòria Coma, direc-
tora del cor de mitjans. Hèctor 
i Maria Hernández van fer de 

narradors, seguint els cantaires. 
“Es nota molt la progressió que 
fan els nens al llarg del curs, són 
com esponges”, afegeix Coma.

Després, va ser el torn dels 
grans, que van interpretar peces 
de gran bellesa. “Ha estat un any 
molt intens, hem fet coses molt 
interessants, com la Cantata de 
Sant Nicolau, de Britten, per 
Nadal”, explica Jaume Sala, el 
director de la Coral Sant Esteve. 
I afegeix que “també vam fer 
un treball amb Sònia Moreno, 
cantant de gòspel, titulat Sons 
de la Terra ”.

Ara, el cor de grans es 
prepara per a un viatge a Alema-
nya el juliol: “Anem a prop de 
Munich, convidats pel cor d’allí. 
Farem quatre concerts. Aquests 
viatges van molt bé pel cor, cohe-
siona el grup”, afegeix Sala. 

  M.A.

 Cor dels grans de la Coral Sant Esteve, durant el concert de fi de curs.  || J.G.
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* Actes organitzats per l’Ajuntament de castellar del vallès

28

21

dG

dG

EXPOSICIONS

ALTRES

Ajuts al lloguer just
Fins el 30 de juny
Sol·licituds (recollida i pre-
sentació ) al SAc

4 hores de resistència BTT
Parc de colobrers · 16 h
dia 27 de juny de 2009
Inscripcions: de 13.30 a 
15.45 al Parc de colobrers

Grup de
Fotografia del CEC
Avui, últim dia per presen-
tar fotografies de pallassos!
carrer colom, s/n

Balls saló, sevillanes, hip-
hop, dansa contemporània
dimarts i dijous - Fins el 30 
de juliol - Espai Jove

Sala estudi de l’Espai Jove
Fins el 27 juny · Espai Jove
dissabte, de 10 a 14 h

CURSOS

Curs de cuina de primavera
dimarts, de 19 a 21 h
dijous, de 15 a 17 h
Inscripcions: Escola nocturna

Projecció
cantàbria-Picos d’Europa
casal catalunya · 17 h
Organització:

Associació de Jubilats i Pensionistes

Festa Major Can Carner
Revetlla de Sant Joan
amb l’Orquestra Karamba
can carner · 24 h
Organització:

Associació de veïns de can carner23dt

Nits d’Estiu  ·  Festa del Foc
commemoració del 30è aniversari
colla de diables de castellar
Plaça calissó, plaça Major i Era d’En Petasques
d’11 a 0.30 h
Organització:

colla de diables de castellar i Ajuntament

Cloenda temporada de teatre infantil i juvenil
vet aquí un gos, vet aquí un gat
a càrrec de Gabi Ruiz
Sala de Petit Format · 12 i 17 h
Organització:

La xarxa

Festa Major de
Can Carner
veure programació
Especial nits d’Estiu
Pàgina 7
Organització:

Associació de veïns de can carner

Festa final de curs*
Espai Jove i centres 
d’Educació Secundària
Sala Blava · de 19 a 01 h

Festa Major Can Carner
veure programació
Especial nits d’Estiu
Pàgina 7
Organització:

Associació de veïns de can carner

Fi de curs
Escola de Música
Plaça calissó · tarda
Organització:

Escola de Música torre Balada

Ball
a càrrec
de doble Swing
Sala Blava · 18 h
Organització: Amics del Ball de Saló

Ball
a càrrec
d’Estel Bages
Sala Blava · 18 h
Organització:

Amics del Ball de Saló

Festa country*
Sala Blava · 22 h
Organització:

Amics del Ball de Saló

L’Hora del Conte 
Infantil*
a càrrec de Rosa Fité
Biblioteca Municipal · 11 h

Hora Golfa del Conte*
Fem les maletes?
narracions
d’Empar Moliner,
Haruki Murakami i 
Isabel clara Simó
Zona de no fumadors del 
Bar cali · 21.30 h

Festa Major de
Can Carner
cinema  a la fresca
Plaça Sant Joan · 23 h
Organització:

Associació de veïns de can carner
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Sala Watts-Art
Sant Pere d’ullastre, 9

Olis de Fortuny
tot el mes

Arts i Marcs
Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
tot el mes

Mercat Municipal
Plaça del Mercat

5è Concurs Fotogràfic
Vallès Natural
Fins el 30 de juny

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Olis d’Antoni Costa

Casal catalunya
Prat de la Riba, 17

Treballs Manuals
Fins el 30 de juny

Can Carner

Pintures a càrrec
d’Art Estudi
23 de juny

22dL

25dJ

26dv

TALLERS

Taller de viatges
19 i 26 de juny · Espai Jove
Inscripcions: PIJ o
elpunt@castellarvalles.cat

Festa Major Can Carner
veure programació
Especial nits d’Estiu
Pàgina 7
Organització:

Associació de veïns de can carner
24dc
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Ros
yangüela
yangüela
vilà
Germà
Permanyer
Ros
casanovas
vilà
vilà

Ajuntament 
Fax Ajuntament

Policia Local
(urgències)

Oficina M. St. Feliu
Avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

Ràdio castellar
casal catalunya

casal Plaça Major
casal d’Entitats
casino del Racó

cAP (Ambulatori)
Servei de català

centre de Serveis
Ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’Esquadra
Jutjat de Pau

OSB 
Acc

Punt d'Informació
casal de Joves

Recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · Av. St. Esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de Sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · Av. St. Esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

El primer servei de transport de viatgers 
amb auto-òmnibus va ser la Companyia La 
Vallesana, S.A. La idea de crear una societat 
anònima dedicada al transport de viatgers 
amb autobús va sorgir d’un grup de veïns 
de Castellar, Sant Llorenç i Sabadell. Una 
comissió organitzadora es va encarregar de 
recaptar el capital necessari i els vehicles.

La Vallesana, 1930

A les 5 de la tarda es farà la 
projecció del DVD de l’excursió 
que van fer els avis i àvies del 
Casal Catalunya el passat mes 
de març per terres de Can-
tàbria i pels Pics de Europa. 
Després de la celebració del fi 
de curs, el passat 18 de juny, el 
documental és una de les acti-
vitats que encara quedaven 
pendents de realitzar al Casal. 
L’audiovisual és obra de Sal-
vador Juliana i l’entrada per a 
veure’l és gratuita.

dimarts 23 de juny · 17 h 

casal catalunya

Organització: Associació de

Jubilats i Pensionistes

Projecció:
cantàbria - Pics 
d’Europa

diumenge 28 de juny · 12 i 17 h 

Sala de Petit Format  ·  Organització: La xarxa

Cloenda temporada teatre infantil i 
juvenil: vet aquí un gos, vet aquí un gat
a càrrec de Gabi Ruíz

Vet aquí un gos, vet aquí un gat 
és un espectacle basat en la 
narració de contes amb un 
vessant molt teatral. És un 
espectacle que enllaça diverses 
històries, amb música, llums i 
colors. Per a divertir a tothom. 

L’espectacle es farà a la Sala de 
Petit Format en dues sessions: 
a les 12 i a les 17 hores. Els socis 
tindran un descompte especial. 
Amb aquest nou espectacle, 
La Xarxa donarà per acabada 
definitivament la temporada.
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· Des de quan li agrada mirar el 
cel?
Recordo que de petit m’agradava 
molt seguir la informació meteo-
rològica per la televisió, i a casa 
anotava diàriament la pluja i la 
temperatura. Tenia molta curiosi-
tat per entendre perquè plovia o 
feia vent i perquè el paisatge can-
viava d’un indret a un altre o al 
llarg de l’any.

· Perquè decideix dedicar-se a 
la meteorologia?
Tot va començar com una afició 
i, malgrat hi havia d’altres matè-
ries que m’interessaven, sempre 
m’havia fet gràcia poder dedi-

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
Sóc ordenat
Un defecte que no pot dominar?
Sóc reservat en les coses personals
Qui voldria haver estat?
no ho sé
Quin animal seria?
un gos
La seva paraula preferida?
L’adequada en el moment 
Quin plat li agrada més?
La rebosteria
Músic preferit?
Andrés calamaro, entre d’altres
Un color?
El blau
Un llibre?
‘Les hores’, de Josep Pla
Una pel·lícula?
‘2001, una odissea a l’espai’, de Kubrick
Un comiat? 
Adéu

Volia entendre els fenòmens metereològics i va estu-
diar física. Un dels seus objectius es recollir durant 30 
anys, a l’estació meteorològica de Cal Botafoc, les vari-
ables del clima de Castellar per fer un estudi rigorós.

Jordi Moré

car-me a la meteorologia. Vaig 
intentar encaminar els estudis 
cap a aquesta direcció i després 
vaig tenir la sort de poder-m’hi 
dedicar professionalment.

· Una mica de currículum...
Vaig estudiar física a la Universi-
tat de Barcelona on hi havia l’opció 
de cursar assignatures de física 
atmosfèrica. Després, vaig estar 
uns anys a Televisió de Catalunya 
fins que vaig entrar a treballar al 
Servei Meteorològic de Catalunya 
que és on estic a l’actualitat.
 
· Què fa exactament a la seva 
feina?
Treballo dins del grup de Recerca 
Aplicada i Modelització. Bàsica-
ment, ens dediquem a l’explotació 

i millora dels models numèrics de 
previsió, mitjançant els quals s’in-
tenta predir l’estat futur de l’at-
mosfera que és l’eina fonamental 
per fer el pronòstic del temps. La 
informació que generen aquests 
models és després interpretada 
per les persones que confeccionen 
els butlletins meteorològics.

· La meteorologia és una 
ciència que abraça moltes més 
àrees que la previsió del temps: 
quins altres àmbits hi ha?
De fet la previsió del temps, o la 
seva cara més popular que és la 
divulgació de la informació mete-
orològica a través dels mitjans de 
comunicació, és només una petita 
part del món de la meteorologia. 
Hi ha molts altres àmbits com 

la climatologia, la teledetecció o 
la modelització numèrica, sense 
oblidar el canvi climàtic, que tant 
de moda està darrerament.

· D’aquests, quin és el que més 
li agrada? 
La recerca en la modelització 
numèrica m’agrada molt.

· Que n’opina de les frases 
“l’home del temps sempre 
s’equivoca” o “Ho ha dit l’home 
del temps”...?
Des de la meteorologia s’intenta 
predir el temps, per tant sempre 
existeix una incertesa que si bé 
es pot reduir no desapareix del 
tot. Es tracta de saber gestionar 
aquesta informació amb les incer-
teses associades, tot alhora, per 

treure’n una informació d’utilitat. 
El que passa és que allò que ha 
predit l’home del temps, l’endemà 
tots tenim l’oportunitat de com-
provar-ho en primera persona...

· Em pot explicar cap anèc-
dota?
Recordo que una tarda tornant 
d’escola amb dos amics, quan cre-
uàvem un descampat, va caure un 
llamp a poca distància i vam notar 
una petita descàrrega que ens va 
fer saltar els paraigües.

· Ara no viu a la vila, però vostè 
és de Castellar. Quina relació 
te ara amb el poble?
Segueixo bastant allò que hi passa. 
Hi tinc família i amics, així que hi 
vinc força sovint. 
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Tenia curiositat per 
entendre perquè 
plovia o feia vent

“

”

 Cristina Domene
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